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                     Białe Błota, dnia 24.11.2022 r. 

BRG.0012.8.11.2022 

 

 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Rady Gminy 

Białe Błota z dnia 24.11.2022 r., od godz. 14:00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a. 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Karolina Lachowicz, radny Jacek Krzyżanowski, 

radny Zbigniew Moroz, radna Anna Banaszek oraz Zastępca Wójta Paweł Zuehlke, Sekretarz Gminy Ewa 

Galicka, Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu, Michał Borkowski Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białych Błotach, Violetta Drążkowska Dyrektor Gminnego 

Centrum Kultury  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina Lachowicz 

powitała członków Komisji, sprawdziła obecność, odczytała pouczenie dot. ochrony danych osobowych 

i przedstawiła tematykę posiedzenia: 

 

1. Omówienie Projektu Budżetu na rok 2023 i Wieloletniej Prognozy Finansowej - przygotowanie opinii 

Komisji. 

2. Sprawy różne - mieszczące się w zakresie działania Komisji. 

3. Opiniowanie uchwał na sesję. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Komisji zauważyła, że projekt budżetu został szczegółowo omówiony przez Komisję 

Budżetu i Finansów. Radny Zbigniew Moroz zadał pytanie czy po poniedziałkowej Komisji Gospodarki, 

Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska nastąpiły jakieś zmiany do projektu budżetu. Przewodnicząca 

Komisji odpowiedziała, że jeżeli chodzi o prowizorium to nie było wprowadzanych zmian. Sekretarz 

Gminy odniosła się do uwag na temat zakresu wydawania środków na promocję, zaznaczając, że środki 

przeznaczane są na promocję gminy a nie na promocję Wójta. Sekretarz przedstawiła plany dotyczące 

wydatkowania środków na promocję w 2023 roku.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina Lachowicz 

zapytała kierowników jednostek organizacyjnych w kwestii ewentualnych zastrzeżeń Komisji Budżetu i 

Finansów co do planów finansowych ujętych w prowizorium oraz w Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Przewodnicząca przypomniała, że pojawiło się pytanie odnośnie środków przeznaczanych na półkolonie 

letnie. Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu zaznaczył, że zainteresowanie 

półkoloniami jest z roku na rok coraz większe.  
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Sekretarz Gminy Ewa Galicka omówiła środki zabezpieczone w budżecie na rok 2023 w zakresie 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz środki planowane do przeznaczenia na programy 

profilaktyki zdrowotnej. Sekretarz przedstawiła bieżące dane dotyczące szczepień przeciwko grypie, 

przeciwko HPV oraz przeciwko pneumokokom. 

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad opinią w sprawie przyjęcia projektu budżetu na rok 

2023.  

Głosy „za”: radna Karolina Lachowicz, radny Jacek Krzyżanowski 

Od głosu wstrzymał się: radny Zbigniew Moroz 

 

Głosowanie nad opinią w sprawie przyjęcia projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe 

Błota na lata 2023-2039. 

Głosy „za”: radna Karolina Lachowicz, radny Jacek Krzyżanowski 

Od głosu wstrzymał się: radny Zbigniew Moroz 

 

Ad. 3 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina Lachowicz 

zarządziła omówienie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy. 

 

Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu współpracy 

Gminy Białe Błota na 2023r. z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”, 

wskazując, że program nie zawiera zadań związanych z ratownictwem i ochroną ludności, z uwagi na 

to, że nie będzie już konkursów w zakresie pozyskania środków przez Ochotnicze Straże Pożarne. 

Zmieniły się przepisy w zakresie finansowania OSP. Sekretarz poinformowała, że Program był poddany 

konsultacjom społecznym.   

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie.  

Głosy „za”: radna Karolina Lachowicz, radny Zbigniew Moroz, radny Jacek Krzyżanowski 

 

Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu przedstawił projekt uchwały w sprawie 

ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów 

przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców, wskazując, że powodem podjęcia uchwały są 

zmiany przepisów prawa oświatowego. Sekretarz Gminy Ewa Galicka wyjaśniła, że do tej pory ceny były 

ustalane na podstawie średnich cen różnych stacji paliw, od teraz będzie to ustalane w oparciu o 

wysokość stawki określonej w rozporządzeniu w zakresie zwrotów kosztów dojazdów na terenie gminy. 

Przewodnicząca Komisji zapytała członków komisji o zastrzeżenia, co do projektu. Związku z brakiem 

uwag, w dalszej części Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu przedstawił projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Żłobek Gminny w 

Łochowie oraz nadania mu statutu, wyjaśniając konieczność dostosowania zapisów statutu żłobka. 
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Członkowie Komisji nie mieli uwag, co do projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek złożyła wniosek o przedstawienie przez 

jednostki podległe gminie kosztów zakupu usług medycznych, kosztów badań lekarskich oraz 

wskazanie, jakiej wysokości jest kwota na jednego pracownika. Sekretarz Gminy Ewa Galicka wyjaśniła, 

że częstotliwość badań zależy od wskazań lekarza, urząd na badania kontrolne, okresowe kieruje 

zgodnie z przepisami. Wiceprzewodnicząca odniosła się do kosztów, jakie na ten cel ma przeznaczone 

Gminne Centrum Kultury, zawnioskowała o przedstawienie ile osób jest corocznie badanych i gdzie te 

badania, za jaką kwotę są wykonywane. Głos zabrała Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Violetta 

Drążkowska, która wskazała, że środki zabezpieczone w budżecie w wysokości 3 600,00 zł dotyczą 

również zwiększonej kadry, która jest planowana w przyszłym roku, podkreśliła, że pracownicy są 

kierowani na badania uprawniające ich do korzystania z samochodów w celach służbowych. Dyrektor 

GCK podkreśliła także, że pracownik powracający po miesięcznej przerwie w pracy musi na nowo 

przejść badania lekarskie. Sekretarz Gminy Ewa Galicka zwróciła uwagę na fakt, że kiedy pojawił się 

covid, badania okresowe zostały wstrzymane, w związku z tym, że te ograniczenia zostały częściowo 

zniesione na badania okresowe kieruje się pracowników, którzy nie wykonali badań w latach 

poprzednich. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek skierowała prośbę do Wójta w sprawie 

mieszkanki Białych Błot, która mieszka w mieszkaniu socjalnym wraz z czworgiem dzieci na 42m². 

Mieszkanka złożyła do Wójta pismo z prośbą o zgodę na połączenie jej mieszkania ze znajdującym się 

obok innym mieszkaniem socjalnym, które się zwolniło. Mieszkanka zdeklarowała remont na własny 

koszt. Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu zauważyła, że 

jest członkiem Komisji Mieszkaniowej i zadeklarowała zainteresowanie członków komisji tym tematem. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek wniosła o pozytywne rozpatrzenie prośby 

mieszkanki.  

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka opuściła posiedzenie Komisji. 

 

Ad. 2 

Radny z Zbigniew Moroz skierował zapytanie do Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w kwestii 

kwiatów doniczkowych oraz kiedy GCK będzie dostępne dla mieszkańców gminy po godz. 16:00. 

Violetta Drążkowska wyjaśniła, że problem dotyczy obiektu w Łochowie, opisała kwestię kradzieży dyń 

oraz wrzosów, dewastacji donic. Dyrektor GCK poruszyła temat niszczenia, dewastacji terenu oraz 

budynku GCK, kradzieży nasadzeń. W kwestii dostępności GCK dla mieszkańców Dyrektor 

odpowiedziała, że pracownicy biura są dostępni dla mieszkańców w godzinach 8:00-16:00, z wyjątkiem 

dni, w których odbywają się jakieś wydarzenia, dodatkowe zajęcia odbywają się w godzinach 

popołudniowych i budynek jest dostępny i otwarty. Dyrektor wyjaśniła, że trwa nabór na stanowisko 

bibliotekarza, docelowo biblioteka ma działać w soboty i w tygodniu, w godzinach popołudniowych. 

Dyrektor przedstawiła problemy związane z zatrudnieniem, czasem pracy i wynagrodzeniem dla 

pracowników kultury. Podkreśliła, że zwiększając dostępność należy myśleć o zwiększeniu zatrudnienia 
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i rosnącymi kosztami. Radny Zbigniew Moroz zapytał o sens budowania kolejnych świetlic, jego 

zdaniem taka świetlica powinna być czynna do godz. 20:00. Dyrektor Gminnego Centrum Kultury 

Violetta Drążkowska podkreśliła potrzebę powstawania kolejnych obiektów, nawiązała do sytuacji na 

rynku pracy, przedstawiła specyfikę pracy w Gminnym Centrum Kultury.   

 

Dyrektor odniosła się do przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną kompleksowej kontroli w zakresie 

wydatków i dochodów dotyczących działalności Gminnego Centrum Kultury Białe Błota i ich zgodności z 

planem finansowym za lata 2020-2021. Poruszona została kwestia przygotowanej na potrzeby kontroli 

dokumentacji, zakres udzielonej informacji. Na zakończenie Dyrektor Gminnego Centrum Kultury 

poinformowała, że ze względu na to, że nowy budynek GCK ma dotację unijną, zajęcia w nim 

prowadzone są bezpłatne, co pozbawia Centrum przychodów, koszty prowadzenia działalności rosną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina Lachowicz 

poruszyła temat nadbudowy budynku GCK, podkreślając, że nie jest to zamysł na najbliższe lata. 

Dyrektor GCK, potwierdziła, wskazując, że organizacja wydarzeń kulturalnych, które miały miejsce do 

tej pory pokazała, że ta przestrzeń jest potrzebna i kiedy skończy się pięcioletni okres, należałoby 

pomyśleć nad kwestią rozbudowy budynku. Budynek przygotowany jest na rozbudowę. Dyrektor 

wyjaśniła kwestię zwolnienia znajdujących się w szkole pomieszczeń. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina Lachowicz 

zapytała o stanowisko członków Komisji wobec wniosków złożonych przez Wiceprzewodniczącą Rady 

Gminy Białe Błota Annę Banaszek. Michał Borkowski Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Białych Błotach wypowiedział się w kwestii mieszkania socjalnego,  ustalono, że tematem zajmie się 

Społeczna Komisja Mieszkaniowa. 

 

Głosowanie w sprawie wniosków złożonych przez Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Białe Błota Annę 

Banaszek: 

Głosy „za”: radna Karolina Lachowicz, radny Jacek Krzyżanowski, radny Zbigniew Moroz 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina Lachowicz 

złożyła życzenia z okazji Dnia Pracownika Socjalnego, które przypadło na 21 listopada.   

 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokół na podstawie nagrania sporządziła: Katarzyna Lutkowska 
 
 
 
 
Przewodnicząca Komisji 
 
   Karolina Lachowicz  

 

 


